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Esther Lara Fonfría
Alcaldessa-Presidenta

Estimados vecinos y vecinas, 

Este año 2019 que hemos comenzado, nos sitúa al final 
de una etapa que iniciamos todos juntos hace casi 4 años. 
Nadie nos dijo que fuera fácil, pero con aciertos y errores 
creo que hemos intentado, escuchar y atender cada una 
de las peticiones o sugerencias que los vecinos nos han 
trasladado, algunas de ellas han podido ser solucionadas 
y otras, tal vez, todavía están por hacer, pero hemos 
intentado que delante de cada decisión, los intereses de 
los alquerieros estuvieran por encima de cualquier interés 
político.

Se han emprendido iniciativas que no existían en nuestro 
municipio, como, por ejemplo, la ruta de la tapa, la semana 
de la tercera edad, la ruta y feria del comercio, las jornadas 
de la salud, diversa programación cultural a lo largo del año 
y programación deportiva de todo tipo, para dinamizar 
y darle más actividad a nuestro municipio y vecinos, sin 
dejar de lado ningún sector o margen de edad. 

Respecto a infraestructuras, hemos mejorado nuestros 
parques y jardines, hemos hecho posible que la plaza 
recuperará las dos fuentes que estaban inoperativas, se 
ha mejorado la accesibilidad del ambulatorio, oficinas de 
servicios sociales, de la iglesia, se ha rehabilitado “la casa 
de los médicos”, apertura de la calle dos de mayo, etc. 

Se está redactando un Plan de Movilidad Urbana 
Sostenible, para garantizar máxima seguridad tanto a 
peatones, ciclistas y coches, para una mejor convivencia 
todos juntos, buscando darle la seguridad que merece a la 
conocida “Ruta del colesterol”

Y como que el pilar fundamental de nuestra sociedad son 
las personas, hemos puesto en marcha el proyecto de 
la Unidad de Respiro, para que las personas mayores de 
nuestro municipio puedan tener una atención adecuada a 
su condición vital, y junto a sus familias disfrutar de una 
calidad de vida, sin tener que desplazarse del municipio. 

Y no olvidamos la parte económica correspondiente a los 
impuestos, con su bajada año tras año, y continuidad de la 
bonificación del IBI por ser familia numerosa, etc.

Creo que alguna cosa me dejo, pero lo que no puedo dejar 
de hacer desde estas líneas es darle las gracias al pueblo 
de les Alqueries por haberme dado esta oportunidad.

Estimats veïns i veïnes, 

Aquest any 2019 que hem encetat, ens situa al final d’una etapa 
que iniciàrem tots junts fa quasi 4 anys. Ningú ens va dir que 
fóra fàcil, però amb encerts i errades crec que hem intentat, 
escoltar i atendre cada una de les peticions o suggeriments 
que els veïns ens han traslladat, algunes d’elles han pogut 
ser solucionades i altres, tal volta, encara estan per fer, però 
hem intentat que per front tota decisió, els interessos dels 
alqueriers estigueren per damunt de qualsevol interés polític. 

S’han emprés iniciatives que no existien al nostre municipi, 
com ara la Ruta de la Tapa, la setmana de la tercera edat, 
la ruta i la fira del comerç, les jornades de la salut, diversa 
programació cultural al llarg de l’any i programació esportiva 
de tota classe, per tal de dinamitzar i donar-li més activitat al 
nostre municipi i veïns, sense deixar de banda ningun sector 
o marge d’edat.

Respecte a infraestructures, hem millorat els nostres parcs 
i jardins, hem fet possible que la plaça recuperara les dues 
fonts que estaven inoperatives, s’ha millorat l’accessibilitat de 
l’ambulatori, de les oficines de serveis socials, de l’església, 
s’ha rehabilitat “la casa dels metges”, apertura del carrer dos 
de maig, etc.

S’està redactant un Pla de Mobilitat Urbana Sostenible, per 
garantir màxima seguretat tant a vianants, ciclistes i cotxes, 
per a conviure tots junts d’una millor manera, buscant donar-
li la seguretat que mereix a la coneguda “Ruta del colesterol”.

I com que el pilar fonamental de la nostra societat són les 
persones, hem posat en marxa el projecte de la Unitat de 
Respir, perquè la gent gran del nostre municipi puga tindre 
una atenció adequada a la seua condició vital i,al costat de les 
seues famílies, gaudir d’una qualitat de vida, sense haver de 
desplaçar-se del municipi.

I no oblidem la part econòmica corresponent als impostos, 
amb la seua baixada any rere any, i continuïtat de la bonificació 
de l’IBI per ser família nombrosa, etc. 

Crec que alguna cosa em deixe, però el que no puc deixar 
de fer en aquestes línies és donar-li les gràcies al poble de les 
Alqueries per haver-me donat aquesta oportunitat. 

editorial
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festes
Alta participació en les festes patronals

Les Festes Patronals en honor a 
la Mare de Déu del Niño Perdido 
han tingut una alta participació i 
han atret a persones de poblacions 
pròximes. La regidora de Festes, 
Lorena Maure,  afirma que “hem 
tractat que hi haja diferents 
opcions per a que tothom gaudisca 
de les festes, acudint als actes que 
més els interessen”.

Com a novetat, l’Ajuntament ha 
dut a terme una campanya per 
a lluitar contra les agressions 
sexuals. El consistori ha repartit 
4.000 polseres amb la frase ‘A 
les festes patronals, ni sexisme ni 
agressions’ per tal de conscienciar 
a la població i ha compartit un 
decàleg en el llibre de festes. 

En la programació musical s’ha 
inclòs una orquestra més respecte 
a anys anteriors i que va actuar  
el dilluns per la nit, ja que el dia 
següent era festa en la Comunitat 
Valenciana. La població ha pogut 
gaudir d’una variada oferta musical 
amb orquestres, discomobils, 

Djs i grups. Alguns exemples són 
les orquestres Scream, Elgrupo.
es, Alabama, Miami Show, els 
grups El Sentío, Calavera Jones o 
l’espectacle humorístic i musical 
de Golden Apple Quartet.

Les festes també han comptat amb 
activitats esportives. Destaca la 
Marxa per la Diabetis en la seua 
XII edició amb esmorzar cardi 
saludable i control de glucèmia. 
Tampoc va faltar la tradicional 
volta pel poble en bicicleta que 
va comptar amb la participació de 
xiquetes i xiquets, joves, majors, la 
Reina de les festes i la seua cort 
d´honor.

El Niño Fest es consolida en la 
programació de les festes amb la 

seua quarta edició amb el menjar 
de germanor de les penyes i la 
posterior actuació musical, que 
aquest any ha sigut el torn de 
l’orquestra Avalanxa. 

Els xiquets i xiquetes van poder 
gaudir d’un matí infantil amb llits 
elàstics, castells, pinta-cares, jocs 
populars i sorpreses que es van 
anar desvetllant durant el matí, a 
més, durant aquest dia totes les 
atraccions de la fira van estar a 
preus populars.

Estes festes han estat marcades per 
les diferents cites gastronòmiques. 
3.300 persones van acudir al dinar 
de calderes on es van cuinar un 
total de 18 calderes al llarg del matí. 
El sopar de les paelles va comptar 
amb 800 persones participants 
i les penyes també van assistir 
al sopar de pa i porta, en el pati 
del col·legi, que va comptar amb 
el musical ‘Acrobatic Dance’. Així 
mateix, es va celebrar un esmorzar 
de germanor de totes les penyes 
associades amb  una actuació en 

Les penyes i altres col·lectius col·laboren en la programació de diversos actes i activitats durant la setmana de festes
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el recinte del mercat i una paella 
monumental per a dinar. Mentre 
que l’hostal del vi i la tapa va estar 
present durant tota la setmana.

Respecte als actes taurins el 
bou en corda ha tingut un nou 
recorregut pel centre del poble.  
Hi va haver exhibicions de bous 
durant tota la setmana, que van 
arrimar a aficionats i membres 
d’associacions de bou en corda de 
diversos municipis.

El pregó de festes va estar a càrrec 
de la Regina, Imma Fornet i les 
seues Dames. Com a novetat, es 
va fer lectura del manifest “A les 
festes patronals, ni sexisme ni 
agressions”. 

Centenars de persones van 
participar en la tradicional ofrena 
de flors a la Mare de Déu del 
Niño Perdido, organitzada per 
la penya Kin Folló. Les festeres 
de 2018, les d’anys anteriors, 
junt a representants municipals 
van ofrenar a la patrona de les 
Alqueries acompanyades de la 
banda de música. Representants 
festeres d’altres localitats tampoc 
van voler perdre’s aquest acte i 
també van participar, omplint de 
flors el tapís.

Les penyes i les xarangues han 
posat alegria als carrers de les 
Alqueries durant aquests dies amb 
la quinta Macro Xaranga de Penyes 
amb l’actuació de ‘Los mataos’.

La originalitat va marcar la nit de 
disfresses. Els participants van 
elaborar les seues disfresses com 
per exemple, el mosquit tigre, de 
temàtica local o altres com els 
independentistes, unit l’actualitat a 
Catalunya. Les festeres de 2017 i 
2018 van tancar la desfilada amb 
caramels per a tothom.

En aquesta ocasió, la Visita 
Comentada al poble no es va poder 
celebrar degut a les condicions 
meteorològiques.

L’últim dia de festes es va celebrar
una missa en honor a la Mare de 
Déu del Niño Perdido, encara 
que la processó es va haver de 
suspendre per la pluja. En finalitzar 
es va llançar un castell de focs 
d’artifici final de les festes.
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L’Ajuntament de les Alqueries redueix diferents 

impostos i taxes municipals

L’Ajuntament de les Alqueries 
ha aprovat en ple la proposta de 
l’equip de govern de reducció de 
l’Impost de Béns Immobles (IBI) 
Urbà, la bonificació de l’Impost 
sobre l’Increment del Valor dels 
Terrenys de Naturalesa Urbana 
(IITNU) i la reducció de la taxa de 
fem. 

L’alcaldessa de les Alqueries, 
Esther Lara, ha comentat que “amb 
aquestes reduccions estarem 
complint amb les previsions 
de reducció d’impostos que 
plantegem a l’inici de legislatura 
respecte a l’IBI, que s’ha anat 
disminuint gradualment durant 
tots els anys que portem al 
capdavant del consistori aquest 
equip de govern. Però, a més, 
afegim la bonificació del IITNU, 
que es coneix habitualment com 
l’impost a la plusvàlua i la reducció 
de la taxa de fem”.

Lara ha explicat que “aquestes 
reduccions en la recaptació 

municipal no van a afectar als 
serveis que prestem a la ciutadania, 
que cada vegada són més i de 
major qualitat, i les podem dur 
a terme perquè hem portat una 
gestió responsable al capdavant 
del consistori durant aquests 
tres anys. Les nostres possibilitats 
pressupostàries són limitades, 
per açò hem actuat sempre 
cercant que les nostres accions 
repercutisquen a mantenir i, si pot 
ser, augmentar la qualitat de vida 
de la qual gaudeixen els veïns de 
les Alqueries. Baixar la pressió 
fiscal també va a contribuir a 
millorar el dia a dia de la gent del 
nostre municipi”.

Així, després de l’acord plenari, 
el consistori rebaixa el tipus 

impositiu de l’1,12% a 1,07%, la 
qual cosa significa que es redueix 
en un 5% l’IBI urbà per al 2019 i 
açò suposa una reducció de la 
recaptació de 682.11€. 

D’altra banda, es bonificarà el 95% 
el IITNU, la qual cosa es traduirà 
en un descens de la recaptació 
d’al voltant de 38.000€ per a les 
arques municipals. Cal destacar 
que aquest benefici es farà efectiu 
únicament per a l’habitatge habitual 
i el dret real del gaudi limitatiu de 
domini sobre dita bé, a favor dels 
descendents o ascendents, per 
naturalesa o adopció, o del cònjuge. 
Finalment, es baixa el 10% la taxa 
del fem a l’habitatge habitual, que 
passarà dels 65€ que es pagaven 
en el 2018 a 58,50€ (7,5€ menys) 
en 2019. La repercussió negativa 
en les arques publiques ascendeix 
a 14.400€, atès que hi ha 2.200 
immobles que paguen aquesta 
taxa.

 El consistori redueix 
un 5% l’IBI Urbà, la 

bonificació del 95% de l’impost 
de plusvàlua i un 10% la taxa 
de fem.

Les Alqueries disposa de nous contenidors de reciclatge

El ple va aprovar la proposta de l’equip de govern de reducció del 5% en l’IBI Urbà, bonificació del 
95% de l’impost de plusvàlua i un 10% la taxa de fem

L’Ajuntament de les Alqueries ha 
instal·lat nous punts de reciclatge 
on les veïnes i veïns podran 
dipositar els seus residus d’envasos, 
paper i cartró. Alguns dels llocs 
on estan situats els contenidors 
són el polígon Ull Fondo, carrer 
Cervantes, José Iturbi, Bassero 
i entre el carrer San Cristobal i 
Colombicultura.

Florentino Bravo, regidor de 

Mediambient, afirma que “amb 
l’augment dels punts de reciclatge 
volem facilitar aquesta pràctica 
a la ciutadania i fomentar una 
ciutat més neta. En els últims anys 
hem incrementat el número de 
contenidors, com per exemple 
les papereres de residus orgànics, 
paper i cartró, envasos, piles i 
cendrer” i demana “respectar els 
contenidors perquè són de tots”.
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L’Ajuntament de les Alqueries ha 
adquirit quatre desfibril·ladors 
externs automàtics (DESA) que 
s’instal·laran en breu en els edificis 
municipals més concorreguts que 
són el camp de futbol, el pavelló 
municipal, el col·legi Pintor 
Sorolla i la Casa de la Música i la 
Dansa (MiD). Durant el mes de 
desembre, el personal municipal 

va realitzar cursos formatius per 
a poder usar els desfibril·ladors 
correctament davant qualsevol 
situació de parada cardio 
respiratòria (PCR) o síndrome de 
la mort sobtada. Florentino Bravo, 
regidor de Sanitat, afirma que “és 
una important mesura perquè el 
nostre municipi comence a ser un 
espai cardioprotegit i poder salvar 

vides en casos d’emergència, on 
actuar amb rapidesa és crucial”.

El consistori també està preparant 
l’organització de més cursos sobre 
la utilització d’aquests dispositius 
perquè un major nombre de 
persones sàpien utilitzar-los 
en situacions d’emergència. Els 
mestres del CEIP Pintor Sorolla 
seran els pròxims a realitzar aquest 
tipus formació. L’Ajuntament ha 
realitzat una inversió de 5.000€ 
per a adquirir els desfibril·ladors. 
Florentino Bravo explica que 
“continuarem treballant perquè 
les Alqueries siga un poble més 
segur i que la població dispose dels 
serveis i dispositius necessaris”

Les Alqueries ja disposa del servei 
de AutoServef a l’ajuntament 
amb el qual la població podrà 
fer nombrosos tràmits de forma 
telemàtica. El caixer estarà 
disponible en horari de 9h a 14h 
de dilluns a divendres. Esther Lara, 
alcaldessa de les Alqueries, afirma 
que “volem acostar els serveis a 
la ciutadania i que puguin fer la 
majoria de tràmits sense necessitat 
de desplaçar-se a altres poblacions 
i de forma àgil. És un servei 
indispensable que necessitava el 
nostre municipi i des del govern 
municipal hem gestionat al costat 
de l’ens autonòmic perquè es 
pugui oferir a les Alqueries”.

Aquest servei permet la renovació, 

inscripció i baixa en el Servei 
Valencià d’Ocupació i Formació 
(SERVEF), demanar cita prèvia, 
renovar el seu currículum, 
consultar les ofertes d’ocupació i 
inscriure’s com a possible candidat 
en les quals li interessin. A més, els 
usuaris poden conèixer i sol•licitar 
els cursos de formació que es van 
a realitzar, gestionar certificats i 

generar el DARDE (Document 
d’Alta i Renovació de la Demanda 
d’Ocupació).

Esther Lara, explica que “estem 
realitzant diverses accions que 
siguin realment d’utilitat per totes 
i tots els veïns de les Alqueries” i 
afegeix que “ens preocupem per 
l’ocupació, per la qual cosa l’equip 
de govern seguirà treballant 
en aquest sentit, dins de les 
possibilitats del nostre consistori, 
tractant de millorar els serveis 
i possibilitats d’inserció laboral 
de les persones aturades. Al llarg 
de l’any s’han realitzat diversos 
cursos com per exemple, ‘5 eines 
per a l’ocupació’”.

L’Ajuntament adquireix desfibril·ladors perquè les 
Alqueries siga una ciutat cardioprotegida

L’Ajuntament instal•la el servei d’AutoServef

El personal municipal va realitzar un curs formatiu per a poder utilitzar els desfibril·ladors externs 
semiautomàtics (DESA)
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Les Alqueries s’ha manifestat 
en defensa dels interessos de 
la citricultura el passat 18 de 
desembre amb una concentració 
en la Plaça Major, el 21 de gener 
amb una manifestació pels 
carrers del municipi, a la que van 
acudir unes 500 persones i el 
25 de febrer en manifestacions 
comarcals. La Plataforma per la 
Dignitat del Llaurador ha convocat 
tres manifestacions conjuntes en 
més de 20 municipis, ja que no 
hi ha hagut resposta després de 
sol·licitar a les administracions 
públiques, la realització d’accions 
concretes en ajuda al sector. 

El regidor d’Agricultura, Florentino 
Bravo, explica que “l’agricultura és 
la principal activitat econòmica 
de la localitat, per això ens hem 
coordinat amb el Consell Agrari 
Municipal per a defendre i protegir 
els nostres camps”.

En els actes es va penjar 
una pancarta amb el lema ‘El 
agricultor valenciano exige a 
Europa el respeto y la dignidad 
que nuestro trabajo se merece’ 
en l’ajuntament i també es va 

utilitzar per a recorrer els carrers 
de la manifestació del dia 21 y 25. 
El secretari de ‘la Unió’, Carles 
Peris, i l’alcaldesa, Esther Lara, van 
llegir el manifest acordat per al 
plataforma. A més, els assistents 
van realitzar un minut de silenci i 
es va baixar la bandera d’Europa. 
Florentino Bravo també va acudir 
a la televisió de Borriana amb la 
resta de membres de la plataforma 
per a donar veu a les mesures que 
demanen els agricultors.

En la manifestació del 25 de 
febrer van participar més de 100 
poblacions de l’arc mediterrani 
en 10 municipis de les diferents 
comarques. Les Alqueries va acudir 
a Nules on es van concentrar 6.000 
persones en defensa dels cítrics. 
L’Ajuntament va posar un autobús 
gratuït per a que les veïnes i veïns 
pogueren  acudir a la concentració.

Amb aquestes manifestacions 
els llauradors exigeixen ajudes 
directes als xicotets citricultors; 
revisió i renegociació de tots 
els acords signats per la UE amb 
tercers països; garantia absoluta 
de salut per als consumidors 

europeus; etiquetes clares 
per al consumidor europeu; 
garantia absoluta mediambiental; 
reciprocitat amb les exigències 
europees en temes fitosanitaris 
i d’altres; tractament en fred per 
a les importacions de tercers 
països; compliment de la llei de la 
cadena alimentària; establiment de 
mesures de control i inspecció en 
l’etiquetatge, i establiment i adopció 
de mesures compensatòries per 
als productors espanyols.

El regidor d’Agricultura conclou 
dient que “des de l’Ajuntament 
recolzem aquestes mobilitzacions i 
treballarem conjuntament amb els 
afectats per a tractar de millorar 
la situació en la que es troba 
l’agricultura, dins de les possibilitats 
del consistori” i demana a “les 
autoritats competents que prenen 
mesures en aquests assumptes de 
vital importància”.

La Plataforma per la Dignitat 
del Llaurador està formada per 
14 ajuntaments de la província 
de Castelló (Nules, Borriana, la 
Vilavella, Vila-real, Castelló, Onda, 
Almassora, Moncofa, Betxí, La 
Llosa, Almenara, Xilxes, la Vall 
d’Uixó, les Alqueries), LA UNIÓ 
de Llauradors i Ramaders, FEPAC-
ASAJA, Grup Intercoop de les 
Cooperatives Agrícoles de la 
Província de Castelló, L’ Associació 
Local de Llauradors de Nules, El 
Sindicat Central d’Aigües del Riu 
Millars i l’Associació de Pous de 
Reg de la Província de Castelló.

Les Alqueries es manifesta en defensa de la 
citricultura i reclama mesures urgents

Manifestació del 21 de gener
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L’Ajuntament de les Alqueries 
ha aconseguit una subvenció 
de 409.474,11€ del Institut 
Valencià de Competitivitat 
Empresarial (IVACE), destinat a la 
millora, modernització i dotació 
d’infraestructures en l’àrea 
industrial del municipi. El consistori 
aportarà 43.395,89€, per la qual 
cosa la inversió ascendeix als 
452.870€. 

Esther Lara, alcaldessa de les 
Alqueries, explica que “els canvis 
en el món empresarial són cada 
vegada més ràpids, per la qual 
cosa aquesta ajuda ens permetrà 
adaptar i actualitzar la nostra àrea 
industrial a les necessitats actuals i 
atraure noves empreses”.

Les obres de millores ja s’han 
iniciat i fins el moment el polígon ja 
disposa de fanals led que suposaran 

un estalvi energètic i econòmic, 
set boques anti incendi per a una 
major seguretat en els possibles 
incendis i un carril biosaludables 
que recorre tot el polígon per a 
poder passejar caminant o amb 
bici.

A més, s’han canviat les paletes 
de circulació, pintat els senyals 
horitzontals i reparat diferents 
trapes i voreres que estaven 
degrades pel pas de vehicles pesats.

Amb aquesta actuació també es 
millorarà la vigilància en l’àrea 
industrial, la seguretat viària, 
facilitar el trànsit i la millor 
utilització i adaptació paisatgística 
dels espais lliures i zones verdes de 
tota l’àrea industrial. Així mateix, es 
crearà una eina web per a millorar 
la informació de l’àrea industrial. 
En el projecte també està inclòs 
la millora de la senyalització i 
identificació de carrers i la millora 
en la imatge del polígon.

L’Ajuntament de les Alqueries 
ha obtingut una subvenció per 
a rehabilitar el Replà. Aquesta 
subvenció és al 50% entre 
Ajuntament i Conselleria a través 
dels fons FEDER de la Unió 
Europea. 

Esther Lara, alcaldessa de les 
Alqueries, explica que “aquesta 
subvenció ens permetrà que al 
llarg de 2019 puguem utilitzar 
l’església del Replà perquè estarà 
totalment rehabilitat”.

Per a dur a terme aquesta 
rehabilitació la Unió Europea 
aportarà 116.456,96 euros, la 
Diputació de Castelló 58.228,48 
euros i l’Ajuntament 107.140,40 
euros.

Les obres ja estan duent-se a 
terme i les veïnes i veïns podran 
visitar el Replà en 2019, ja que es 
preveu que la rehabilitació finalitze 
aquest mateix any. 

El Replà es tracta d’un edifici 
històric de gran valor de les 
Alqueries, que compta amb una 
església del segle XIX i un edifici a 
on es troben peces del segle XVI.

L’Ajuntament aconsegueix més de 400.000€ de 
l’IVACE per a millorar l’àrea industrial

S’inicien les obres de rehabilitació del Replà

Accès al carril biosaludable
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Les Alqueries reclama davant la subdelegada del 

Govern poder contractar personal municipal

L’alcaldessa de les Alqueries, Esther 
Lara, i el regidor de personal de la 
localitat, Florentino Bravo, s’han 
reunit amb la subdelegada del 
Govern a la província de Castelló, 
Soledad Ten, per a reclamar a 
l’Executiu central una reforma en 
la Llei que permeta als ajuntaments 
la contractació de personal. Lara 
explica que “estem lligats de peus 
i mans quant a la contractació de 
personal, ja que la llei de l’anterior 
Govern del Partit Popular impedeix 
que es traguen places a concurs 
excepte per taxes de reposició 
elevadíssimes. Estem des de fa 25 
anys amb els mateixos treballadors 
a l’Ajuntament i les Alqueries ha 
experimentat un creixement que 
requereix de major atenció a les 
veïnes i veïns, així com de majors 
tràmits a realitzar pel mateix 
nombre de persones”.

L’alcaldessa explica que, si es 
poguera contractar, les Alqueries 
està en situació de contractar 
almenys a dues persones més 
per a la Brigada Municipal, així 

com normalitzar els contractes 
d’interinitat de les netejadores i 
del personal de la Escola Infantil. 
“El poble ha crescut i les polítiques 
recents dels anteriors Governs 
d’Espanya ens han impedit créixer 
al mateix ritme quant a personal. 
Continuarem barallant perquè 
el nostre municipi tinga el volum 
de treballadors necessari d’acord 
amb el creixement d’aquest. Hem 
exigit una política que afavorisca el 
desenvolupament i la millora dels 
serveis prestats per l’Ajuntament 
a la ciutadania”, indica l’alcaldessa.

Finalment, la primera edila conclou 
que “continuarem reivindicant 

enfront de les altres administracions 
allò que creiem que és just i que 
li correspon al nostre municipi. 
Ho hem fet des del principi de la 
legislatura, sense importar-nos el 
color dels diferents governs, ja siga 
en la Diputació, en la Generalitat 
o en el Govern. Volem allò que 
ens correspon com a poble i 
tenim intenció d’aconseguir-ho, 
en aquest cas, cal destacar que 
la subdelegada s’ha mostrat molt 
comprensiva i receptiva amb 
les nostres reivindicacions i s’ha 
compromés a fer arribar aquestes 
peticions als responsables del 
tema”.

L’alcaldessa trasllada a la dirigent provincial que la plantilla és la mateixa des de fa 25 anys i el 
municipi ha crescut pel que tenen necessitats que esmenar

El nou renting dels cotxes de la policia suposarà un 
estalvi econòmic

 L’Ajuntament ha iniciat un renting 
per als vehicles de la Policia Local 
amb els quals aconseguirà un 
estalvi econòmic en reparacions i 
revisions, ja que són els més usats 
i els que més km fan. El renting té 
una durada de 4 anys i inclou tot 
tipus de reparacions, accidents, 
assegurances, revisions, entre 
altres. 

A més, assegura un cotxe de 
substitució mentre es reparara.  
Florentino Bravo, regidor de 
Personal afirma que “tot açò 
repercutirà en la durabilitat i 
qualitat del servei policial, ja que el 
vehicle estarà en perfecte estat en 
tot moment. És una millora per a 
la seguretat municipal i per al cos 
de policia”.
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L’últim cicle de primària participa en un taller sobre 

convivència i assetjament escolar
El alumnes de 5é i 6é de primària del 
CEIP Pintor Sorolla han participat 
en un taller sobre convivència i 
assetjament escolar els dies 8 i 15 
de febrer respectivament. Aquesta 
activitat forma part del Pla 
Director i l’impartirà Pau Calduch, 
dinamitzador, mestre i tècnic en 
integració social. Durant dos hores, 
s’ha creat un espai en el que s’ha 
facilitat el diàleg entre els alumnes 
i la reflexió sobre les maneres de 
relacionar-se les persones.

El taller s’ha impartit a més de 
2.000 persones de diferents 
centres de la Comunitat Valenciana 

durant aquest curs. L’objectiu 
és prevenir l’assetjament en els 
col·legis i posteriorment en els 
instituts, ja que part d’aquests 
alumnes passaran a un nou centre 

el pròxim curs. D’aquesta manera, 
es tracta d’assegurar un bon 
ambient en el centre i fer front a 
un problema que afecta a molts 
alumnes en tot el país.

Augmenten els treballs 
contra els mosquits

Les Alqueries es bolca 
contra la violència de gènere

Les Alqueries es va unir per el Dia Internacional 
Contra la Violència de Gènere amb la lectura del 
manifest, una marxa solidaria de 4km i clownferencia 
per a homes i dones, en la que van debatre sobre 
la sensibilització i la prevenció de la violència de 
gènere. A més, hi va haver activitats esportives per a 
xiquetes i xiquets.

Des de l’Ajuntament agraeixen “a totes les persones 
que van participar en les diferents activitats i  van 
col·laborar amb la donació d’aliments”.

L’Ajuntament ha realitzat diversos tractaments 
pertinents per a controlar els mosquits en el 
municipi. Els treballs més destacats han sigut en 
les instal·lacions esportives i el seu voltant, on han 
tingut que actuar varies vegades. També s’ha tractat 
la Plaça Major, atenent a les queixes que la població 
ha fet arribar a l’Ajuntament. 

Florentino Bravo explica que “aquest any s’han 
augmentat el tractament d’embornals” i afig que “els 
mosquits crien en acumulacions d’aigua, pel qual hem 
d’evitar tindre aigua estancada en les nostres cases”.
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L’OMIC aten a més de 40 persones en 2018

L’Oficina Municipal d’Atenció 
al Consumidor (OMIC) de les 
Alqueries ha atès les consultes i 
reclamacions de més de 40 veïnes 
i veïns en 2018. Durant els seus 
10 anys en funcionament, ja ha 
gestionat més de 440 consultes. 

Florentino Bravo, regidor de les 
Alqueries afirma que “gràcies a 
aquest servei la població pot acudir 
per a solucionar algun problema 
on se’ls assessora i presenta una 
sol·lució. Un exemple d’açò és que 

diversos consumidors han sigut 
informats que hi havia clàusules 
abusives en les seues hipoteques i 
han pogut defendre els seus drets 
fornt als bancs”

Els principals treballs duts a 
terme durant aquest any han 
sigut  reclamacions, consultes i 
denuncies. Entre les reclamacions 
destaquen les relacionades amb 
les despeses hipotecaries i clàusula 
sol. Respecte a les consultes, hi han 
hagut sobre contractes d’alquiler, 

factures de gas, suministre elèctric, 
protecció de dades, entre altres 
o denuncies per infraccions 
sanitaries.

L’OMIC té un horari de 9:30h a 
13:30h dos dilluns al mes, on un 
advocat de la Unió de Consumidors 
de Castelló aten les consultes i 
reclamacions en el Despatx del 
Concejals de l’Ajuntement, de 
forma gratuita. 

L’Ajuntament estudia implantar el reconeixement 
d’ADN de mascotes a través de la seua femta 

L’alcaldessa de les Alqueries, 
Esther Lara, i el regidor, Florentino 
Bravo, s’han reunit amb el regidor 
de l’Ajuntament de Nules, Antoni 
Romero, per tal de conèixer el 
sistema de reconeixement d’ADN 
de mascotes a través de la seua 

femta que s’ha començat a utilitzar 
en la localitat veïna i estudiar la 
seua implantació a les Alqueries.

Esther Lara, explica que “l’objectiu 
d’aquesta mesura és reduir els 
excrements de gossos al carrer, 

ja que fa possible identificar al 
propietari del gos que ha incomplit 
la seua obligació i així tindre un 
municipi més net’.

Esta mesura que està en marxa en 
Nules consisteix en fer una prova 
gratuïta d’ADN a les mascotes. 
A més, serveix per a protegir als 
animals, ja que el cens caní genètic 
permetrà localitzar a l’animal en 
cas de pèrdua, maltractament o 
abandó. 

En altres localitats que s’ha 
implantat han reduït entre un 50% i 
60% els excrements en els carrers. 

Noves jornades agrícoles sobre els cítrics
La regidoria d’Agricultura de 
l’Ajuntament va organitzar una 
nova jornada agrícola sobre 
els cítrics. Durant un matí es 
van tractar aquest tema amb 
profesionals del sector que van 
realitzar una ponència cadascun. 

Manuel Talón, coordinador del 
centre de genòmica, va parlar 
sobre l’origen dels cítrics. Pablo 
Aleza, investigador del Centre 
de Citricultura i Producció 
Vegetal, va acostar als assistents 
el sistema d’experimentació de 
varietats de cítrics de l’IVIA i 

les característiques dels nous 
híbrids triploides de la mandarina. 
Ana Quiñones, investigadora del 
Centre pel Desenvolupament de 
l’Agricultura Sostenible, va explicar 
la fertilitat i nutrició vegetal, més 
concretament la fertilització dels 
cítrics.
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serveis socials
Els Serveis Socials de les Alqueries ofereixen més de 

17 prestacions diferents durant l’any 2018

Ajuda per al transport als 
serveis mèdics

LABORA convoca les ajudes 
EAUTOM per a 2019

Les ajudes al lloguer poden 
sol·licitar-se fins el 8 de març

L’EAUTOE tracta de 
fomentar el treball autònom

Els Serveis Socials de les 
Alqueries han dut a terme més 
de 294 sol·licituds de les diferents 
prestacions que s’ofereixen a la 
ciutadania en 2018. 

En l’actualitat s’han instal·lat 87 
dispositius de teleajuda. Aquest 
servei consisteix en disposar 
d’un transmissor d’alarma social 
que transmet un missatge de 
socors. A més, de 7 terminals 
de teleassistència. 18 persones 
han disposat del servei d’ajuda 
domiciliaria en la que una 
treballadora familiar atén la higiene 
personal, ajuda en la neteja de la llar, 

tasques educatives i el seguiment i 
control amb malalts mentals.

Els Serveis Socials també han 
oferit el servei de menjar a casa 
a 6 persones en 2018, encara 
que el consistori disposa de 14 
places; prestacions econòmiques 
a 41 families; la renta valenciana 
d’inclusió a 4 famílies, que garanteix 
uns ingressos mínims a totes les 
persones que els necessiten i el 
suport per a la seua inclusió social 
i laboral; i les ajudes de pobresa 
energètica a 7 famílies. 

A banda, també es du a terme 

valoracions de dependència, 
serveis de violència de gènere, 
targetes d’estacionament, 
reconeixement de minusvalidesa, 
ingresszos en residencies de la 
tercera edat, informació per a 
viatges de imserso, entre altres.

Les persones que vulguen informar-
se respecte a les diferents ajudes o 
serveis que poden demanar poden 
acudir a les oficines dels Serveis 
Socials els dimarts i dimecres de 
12h a 15h i dijous de 8h a 10h amb 
cita prèvia. Pots acordar un horari 
diferent contactant prèviament 
amb els professionals. 

Les ajudes al lloguer d’habitatges per a l’any 2019 
permeten obtindre fins al 50% del preu del lloguer. 
Hi ha dos programes d’ajudes: la línia de lloguer 
genèric i la línia de lloguer jove. La presentació de 
la documentació es pot dur a terme de manera 
telemàtica o presencial. En www.habitatge.gva.es o 
cridant al 963 866 000 tens tota la informació.

EAUTOE són les ajudes destinades al programa de 
foment del treball autònom de 2019. Les persones 
desocupades que es constitueixen en personal 
treballador autònom o per compte propi podran 
ser beneficiàries d’aquesta convocatòria. El termini 
de presentació finalitzarà l’1 d’octubre. En la pàgina 
web de l’Ajuntament hi ha més informació i tambè 
en la web de LABORA, on s’habilitarà l’accés a la seu 
electrònica per a formular la sol·licitud.

Este programa otorga una subvenció per la 
contractació de persones desocupades que 
efectuen dones autònomes embarassades o en 
procés d’adopció, per tal que puguen transferir-
los el coneixement necessari que possibilite el 
manteniment de l’activitat durant la baixa maternal.
Les sol·licituds hauran de presentar-se en el termini 
de dos mesos des de la contractació objecte de la 
subvenció i el termini finalitzarà l’1 d’octubre.

Esta ajuda està destinada a subvencionar els costos 
econòmics del transport a persones que no 
disposen de vehicle o llicència de conducció per a 
assistir als serveis mèdics durant 2019. Les persones 
interssades poden fer la sol·licitud i demanar més 
informació en els Serveis Socials de les Alqueries els 
dilluns, dimarts i dimecres de 9h a 14h.
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Calendari fiscal del contribuent de 2019

De l’1 de març al 5 de maig és el període de pagament dels següents tributs:
 - Taxes urbanes (Fem, Clavegueram i Entrada de Vehicles).
 - Impost sobre vehicles de Tracció Mecànica.
 - Ocupació del domini públic. 

Es carregaran els rebuts domiciliats el 2 de maig.

De l’1 de juliol al 20 de setembre, comprèn:
 - IBI urbana i rústica.
 - IAE: Impost sobre Activitats Econòmiques.

Es carregaran els rebuts domiciliats el 12 de setembre

Horari de pagament en l’ajuntament de dilluns a divendres de 9h a 13h. 

El pagament també es pot realitzar en les següents entitats bancaries: Caixalqueries (Grupo 
Cajamar), Bankia, BBVA i la Caixa (Caixabank).

Dia de cobrament dels rebuts domiciliats.

Dia de pagament de l’impost.
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comerç

13 establiments participen en la Fira de Nadal
Un total de 13 establiments van 
participar en la Fira de Nadal 
oferint els seus productes. 
L’objectiu de la fira és fomentar 
les compres en els locals del 
municipi durant aquestes festes, 
on augmenta el consum. Entre 
les persones que van realitzar les 
seues compres es va sortejar 5 vals 
de compra. A més, els assistents 
van poder participar en un taller 
per a aprendre a ballar blues. La 
vesprada va estar amenitzada amb 
l’actuació de Meter Manorara.

L’Ajuntament de les Alqueries 
ha organitzat la segona edició de 
la Ruta del Comerç en la qual 
participen 21 establiments de 
la localitat amb diverses ofertes 
durant el mes de febrer. Els clients 
que consumisquen almenys 4 de 
les ofertes i segellen la targeta de 
participació, accediran al sorteig 
dels 12 vals de compra valorats en 
1.000 euros. 

Lorena Maure, regidora de 
Comerç, explica que “hem 
augmentat el nombre de vals 
degut a de la bona participació 
l’any passat i premiar el consum 
en els comerços del municipi, ja 
que l’objectiu d’aquesta campanya 
és promocionar i dinamitzar el 
comerç local enfront de les grans 
superfícies”.

El funcionament de la ruta serà 
el mateix que l’any passat. Cada 
vegada que es consumisca una de 
les ofertes, s’haurà de requerir a 
l’establiment o professional que 

segelle la targeta de participació 
i emplenar-la amb les dades de 
contacte del participant. Cal 
destacar que no ha d’haver-hi més 
d’un segell del mateix comerç. 
Una vegada recollits els quatre 
segells necessaris, les targetes 
es depositaran en les urnes 
disposades en els establiments i 
els/les professionals participants. 

Una mateixa persona podrà 
participar amb quantes targetes de 
participació desitge.

En finalitzar la ruta se sortejarà 
un val de 300€, un altre de 200€, 
dos vals de 100€, quatre de 
50€ i altres quatre de 25€. Els 
guanyadors podran canviar el seu 
val de compra en un únic comerç 
o professional que haja participat 
en la ruta fins al 30 de juny. 

Totes les ofertes podran veure’s 
en un catàleg que estarà tant en 
els establiments participants com 
en la pàgina web de l’Ajuntament, 
on també estaran les bases 
de participació. Així mateix, es 
repartirà un moneder durant la 
campanya. Lorena Maure, anima 
a “tothom a participar, ja que 
hi ha una gran varietat en les 
ofertes” i afig que “els comerços 
donen vida al municipi, per això 
tractem d’incentivar el consum i 
atraure compradors de poblacions 
pròximes”.

La II Ruta del Comerç sorteja 1.000 euros en premis
21 establiments locals oferiran variades ofertes durant tot el mes de febrer
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urbanisme
Finalitzen les obres en l’edifici Sant Ramon

L’Ajuntament millora i renova els parcs del municipi

L’edifici Sant Ramon, conegut com 
la casa dels metges, es va inaugurar 
el passat mes de desembre en una 
jornada de portes obertes, a la que 
van assistir diverses associacions i 
institucions. Durant la jornada hi 
va haver una breu presentació de 
les obres amb rotllos i mistela per 
a les persones assistents. Mentre 
que les xiquetes i xiquets van 
poder gaudir de tallers i jocs.

A partir d’ara l’immoble tindrà 

usos socioculturals i albergarà 
diferents associacions del nostre 
municipi. El regidor d’Urbanisme 
de les Alqueries, Pedro Aldama, 
explica que “la situació en la 
qual es trobava aquest edifici 
el feia inservible, amb aquesta 
rehabilitació compleix amb la 
normativa actual i la població 
disposa de nou aquest edifici públic”. 
 
Els motius de la rehabilitació són 
que l’edifici presentava problemes 

de filtracions d’aigua provinents de 
la coberta i problemes d’humitats. 
A més, mancava de les necessàries 
condicions d’aïllament tèrmic i 
la instal·lació elèctrica precisava 
ser renovada íntegrament per a 
adequar-la a la normativa vigent. 
 
Amb la reforma s’ha millorat 
l’accessibilitat amb la instal·lació 
de serveis adaptats per a 
persones amb discapacitats 
i la rampa d’accés. Entre les 
reformes també destaquen la 
instal·lació de climatització amb 
major funcionalitat i estalvi 
energètic, ja que també s’han 
millorat les condicions d’aïllament 
tèrmic i acústic de tot l’edifici. 
 
El regidor assegura que “d’aquesta 
forma estem recuperant per a les 
Alqueries part del seu patrimoni 
i aprofitant els espais que ja té el 
nostre municipi i destinar-los per 
al benefici de les nostres veïnes i 
veïns”.

L’Ajuntament ha dut a terme 
treballs de millora en diversos 
parcs del municipi. En el parc del 
carrer Moncofa s’ha renovat el 
mobiliari. També s’ha instal·lat una 
zona de jocs en el nou parc del 
Mediterrani. 

Per altra banda, la plaça La Torrassa 
compta amb nou mobiliari urbà 
amb una zona biosaludable i de 
rehabilitació. A més, s’ha rehabilitat 
i adequat les instal·lacions 
d’altres parcs de la localitat que 
necessitaven millorar-se.

L’immoble es va inaugurar en una jornada de portes obertes el passat mes de desembre
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festes

Centenars de persones participen en la celebració de 
Sant Antoni

Les Alqueries celebra Nadal amb multitut d’activitats

Les Alqueries va celebrar les festes 
de Nadal amb diferents activitats. 
En la programació de nadal hi 
havia activitats de diversa índole i 
per a tots els públics, des de fires a 
activitats i tornejos.

La tradicional fira de nadal infantil 
va comptar amb castells inflables, 
manualitats i tallers nadalencs. Més 
de 80 xiquetes i xiquets van acudir 

a la Plaça Major a gaudir d’aquest 
matí festiu. 

Durant el periòde vacacional, 
30 xiquetes i xiquets d’infantil i 
primària van participar es l’escoleta 
de nadal durant els matins. Amb 
aquesta activitat, l’Ajuntament 
tracta de facilitar la conciliació 
familiar. 

El Betlem Vivent de les Alqueries 
va complir 25 anys aquests nadals. 
Amb motiu d’aquesta celebració 
també hi va haver escenes a la 
plaça de l’Església.

El dia 22 es va commenorar el 
Dia Europeu de les Persones en 

Discapacitat amb una fira on van 
participar diferents assossiaciones 
de la província.

Entre la programació també 
destaca el III Torneig de la Taronja, la 
recepció de les cartes als emissaris 
reials, la decoració de l’abre de 
nadal pels alumnes d’infantil, els 
festivals nadalencs o el campament 
urbà del Casal Jove. 

L’acte més esperat pels més 
xicotets va ser la cavalcada dels 
Reis Mags d’Orient. Melcior, 
Gaspar i Baltasar van desfilar 
carregats de caramels i regals per 
a tots els xiquets i xiquetes.

Centenar de veïns i veïnes de les 
Alqueries han participat en els 
diferents actes organitzats per a 
honrar a Sant Antoni, patró dels 
animals.

Cavalls, gossos i més animals van 
rebre la tradicional benedicció en 
la plaça de l’Església amb l’entrega 
dels rotllos típics i l’encesa de la 
foguera. 

El dia següent es va fer la pujada 
a peu a la muntanyeta de Sant 
Antoni amb un esmorzar a meitat 
camí per a recobrar forces. A les 
12h  es va celebrar la missa en 
l’ermita de Sant Antoni. Enguany 
sí s’ha pogut fer foc en les zones 
habilitades, gràcies a la bona 
previsió meteorològica.  

Les Alqueries ha tornat a celebrar 
aquesta festivitat organitzada 
per l’Associació de Penyes amb 
la col·laboració de l’Associació 
Cultural Pla Redó i el Casal Jove 
i que patrocina la regidoria de 
Festes de l’Ajuntament de les 
Alqueries.
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cultura
El Casal Jove ofereix multitut d’activitats per als joves

El Casal Jove de les Alqueries té 
una gran oferta d’activitats durant 
tot el curs. Cal destacar que la 
programació del centre juvenil 
es decideix en assemblea, on 
participen les i els joves.

Tallers al Casal

Entre els tallers realitzats podem 
destacar ‘Foto i vídeo’, el taller 
de ball, per a treballar l’expressió 
corporal i superar limitacions;  
‘Creatiu d’expressió artística’ i el 
taller de cuina, on els participants 
elaboren berenars i aprenen 
a organitzar-se, treballar en 
equip, assumir responsabilitats i 
adquireixen habilitats necessàries 
per a la seua vida com a adults.

Els joves també poden elegir el 
taller de ‘Jocs de taula’, ja que són 
una alternativa als jocs virtuals i 
les i els adolescents es relacionen 
entre ells saludablement; ‘Venus 
Ludus!’, un espai amb activitats 
com Cluedo en viu, Escape-room, 
Karaoke, sopars mensuals, entre 

altres, que els mateix joves trien i 
organitzen;  ‘Tens deures?’ amb una 
monitora d’ajuda i ‘Parlem de...’ on 
els adolescents tracten els seus 
temes d’interés. 

Grups del Casal

Durant els últims mesos han 
passat pel casal els grups de rap, el 
grup de Digital Dj, el club Energy 
per a les xiquetes i xiquets de 6é 
de primària i el grup de Cinèfils.
Els grups tenen un funcionament 
autònom i són portats endavant per 
joves activistes que es preocupen 
de la bona marxa d’aquest.  A més, 
es va proposar un nou espai per 
a grups reivindicatius dels drets 
humans: ‘R-evoluciona’. 

En l’actualitat hi ha dues propostes: 
la col·laboració amb ‘la Gatera’ en 
un grup de voluntariat ecològic o 
crear un grup feminista vinculat 
a la nova associació feminista 
‘Envoltades’ de caràcter provincial. 
La gent interessada a formar part 
d’algun d’aquests grups, pot posar-
se en contacte a través del Casal.

Activitats puntuals

Les activitats més importants que 
ha organitzat el Casal durant el 
curs han sigut la ‘Casa del Terror 
de Halloween’, on van participar 
al voltant de 40 persones, les 
trobades juvenils o el campament 
urbà de nadal.

El Casal Jove treballa des de 
l’oci educatiu, un concepte molt 
important en la nova llei de 
polítiques integrals de Joventut 
de la Generalitat Valenciana i 
l’Ajuntament de les Alqueries que 
es va adherir a la declaració ‘Ens 
reunim amb altres valors’. 

Els joves poden elegir entre 10 tallers diferents, 11 activitats puntuals i els grups del Casal

Ens connectem! Trobada de joves en Godelleta

Més d’un centenar de joves d’Alcora, Benicàssim, 
Borriana, Castelló, Onda, Orpesa, Vila-real i les 
Alqueries es van trobar al pinar de Castelló el 24 
de novembre a ‘Connecta’, la trobada de joves de la 
província de Castelló.  L’objectiu d’aquesta activitat 
és connectar joves com a base per a futures accions 
de creació i enfortiment del teixit associatiu.

El Preentrecases, una trobada de joves de 12 a 18 
anys, organitzada per la Federació Valenciana de 
Cases de Joventut, es va celebrar en l’alberg de 
Godelleta (València). El Casal SOS, que pertany a 
l’associació de Cases de Joventut de Castelló i a la 
Federació de Cases de Joventut, va participar amb 
l’assistència d’un grup de joves de 13 i 14 anys.
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L’Ajuntament ofereix classes 
d’informàtica per a adults

El projecte APS ensenya a utilitzar les noves tecnologies 
als jubilats de les Alqueries

Sant Valentí Familiar reuneix a 
70 xiquets i les seues famílies

22 alumnes de segon d’ESO de 
l’IES Jaume I de Borriana ensenyen 
a les persones majors a utilitzar 
les Tecnologies de la Informació 
i la Comunicació (TIC), mentre 
que les persones de l’Associació 
de Jubilats de les Alqueries, els 
enseyen a través de la seua 
experiència vital, per segon any 
consecutiu.

Durant els mesos de gener a març, 
el Casal Jove de les Alqueries 
porta endavant un projecte 
d’Aprenentatge Servei (APS) 

amb l’IES Jaume I de Borriana 
i la participació de l’associació 
de Jubilats i pensionistes de les 
Alqueries i Serveis Socials de les 
Alqueries sobre l’ús de les TIC.

L’objectiu és promoure un espai 
d’intercanvi de coneixements 
entre generacions, prestar un 
servei d’ajuda a les persones 
majors, donar un protagonisme 
social positiu per als adolescents i 
afavorir la seua vinculació amb la 
comunitat.

La cinquena edició de ‘Sant Valentí Familiar’ va reunir 
al voltant de 70 xiquetes i xiquets acompanyats dels 
seus pares, mares o iaies i iaios. en el Saló Cooperatiu 
de la Caixa Rural. Els participants van poder gaudir 
de jocs cooperatius i esportius, manualitats, tallers 
organitzats pel Casal Jove i berenar.

Aquest any, l’espectacle de la festa ha sigut ‘Balls de 
poble’ de L’Estranya Companyia Teatre. Una actuació 
que va comptar amb festa, jocs i balls per a tots els 
públics. L’objectiu de l’obra és recuperar la tradició 
del joc al carrer.

L’Ajuntament ha organitzat un nou curs d’informàtica 
per a adults que s’està impartint dimarts i dijous a la 
vesprada en el Casal Jove. El curs està dividit en dos 
parts. En la primera els alumnes estan aprenent sobre 
Windows, Android i noves tecnologies. Mentre que 
en la segona es tractarà com funciona el certificat 
digital i com utilizar-ho, entre altres eines digitals que 
s’utilitzen en el dia a dia. 

Esther Lara, alcaldessa de les Alqueries, explica que 
“l’objectiu del curs és que les veïnes i veïns adquireixen 
nous coneixements adaptats a les necessitats reals, 
com per exemple el certificat digital”.
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esports
Més de 400 participants en el Torneig de la 

Clementina més solidari

L’atleta local Alba Cebrián aconsegueix la primera 
posició en diferents competicions

El III Torneig de la Clementina va 
comptar amb la participació de 
més de 400 xiquets i xiquetes. La 
solidaritat també va marcar aquesta 
edició, ja que, els participants van 
aportar nombrosos joguets que es 
van donar a Cáritas, qui va repartir 
entre els xiquets més necessitats 
de la localitat durant els nadals.

Un total de 32 equips de les 
escoles de futbol de la província 
es van disputar els trofeus del 
torneig. Les categories que van 
participar varen ser promeses,  
pre-benjamins, benjamins i alevins 
de Salesianos Burrriana, Vila-
real C.F., Onda C.F, Sporting de 
Castellón, Borriol C.F., Betxí C.F, 

Burriana F.B. i Alqueríes C.F.

Alqueries C.F ha organitzat de nou 
aquest torneig amb el patrocini 
de l’Ajuntament de les Alqueries. 
Entre els assistents es van repartit 
bosses de taronges nuleres 
patrocinades per la Coop. Cocalni, 
Coop. Agroal, Nebot Lucas, S.L. y 
Frutinter S.L..

Entrega trofeus de la 
temporada 2017/2018

L’equip de futbol Aleví A, 
actualment Infantil B, va participar 
en l’acte de trofeus de la 
temporada 2017/2018, celebrada 
en l’auditori de Castelló organitzat 
per la Federació Castellonense de 
Futbol. Des del club informen que 
l’equip és el primer classificat en 
la seua lliga provincial en aquests 
moments.  

L’altleta local, Alba Cebrián, està 
aconseguint molts bons resultats 
en les diferents proves disputades 
a nivell nacional i internacional, 
amb quatre primeres posicions.

Fins al moment, ha guanyat el 
Cross de la Espada Toledana, en 
el circuit provincial de Cross de 
Castelló, el campionat autonòmic 
absolut en pista coberta en 1.500 
metres en València i en el Circuit 
d’Universitats de Cross per equips 
celebrat en el Grao de Castelló. 

Aquest resultat li ha permés 
classificar-se per al campionat 
d’Espanya universitari per equips. 

Així mateix, ha obtingut una 
tercera posició en el Campionat 
Nacional de pista coberta en 
3.000 metres, celebrat a Màlaga i 
un quinta posició en el Campionat 
d’Europa per equips, que va tindre 
lloc en Albufeira (Portugal).

Alba Cebrián ha estat defenent els 
colors del Playas de Castellón fins 

la temporada passada. Actualment 
competeix per l’agrupació 
esportiva Marathon de Madrid. 

L’atleta continua entrenant-se i 
preparant-se per a les següents 
competicions del calendari. El 
24 de febrer ha participat en el 
Campionat d’Espanya de Cross 
per equips en la ciutat de Linares 
(Jaén), mentre que el 2 i 3 de març 
viatjarà fins a Madrid per disputar 
el Campionat d’Espanya individual 
de 1.500 metres en pista coberta.

32 equips de tota la província de Castelló van participar en el esdeveniment esportiu

Esta temporada ha canviat d’equip i competeix en l’agrupació esportiva Marathon de Madrid
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David Serrano guanya la sisena etapa de Challenge la 
Plana en les Alqueries

David Serrano (Tribox) es va 
proclamar guanyador de la sisena 
etapa de la Challenge de la Plana, 
per davant de l’americà Jason 
Saltzman (Zappi) i Vicente Marti 
(Vito Mortes Bike). El club Sport 
Ciclista Alqueriense ha organitzat 
aquesta etapa amb el clàssic circuit 
urbà en el calendari de socials de 
la Plana i que ja compta amb XIV 
edicions.

Un total de 151 ciclistes de les 
categories junior, sub 23, màster 

30, màster 40, màster 50 i màster 
van participar en la ‘Carrera Social 
de les Alqueries’. Encara que 
130 participants van aconseguir 
finalitzar la prova de 58km.

L’etapa es  va decidir després d’una 
fugida que va aconseguir fer-li front 
a tot l’escamot. En ella viatjaven 
noms importants de la carrera que 
ajudarien al fet que l’avantatge fora 
incrementant cada vegada més. 

Darrere, en el gran grup es 
disputaven els anhelat punts per a 

la classificació general on Celestino 
Fernández (Granja Rinya – Flower) 
aconseguiria una catorzena posició 
que li valdria per a mantindre’s 
líder de la carrera, encara que 
Félix Casañs (Granja Rinya – 
Flower) aconseguia retallar-li el 
seu avantatge. 

Sport Ciclista Alqueriense 
sol·licita organitzar el 
Campionat Regional de 
Carreras Sociales

El club Sport Ciclista Alqueriense 
ha sol·licitat organitzar el 
Campionat Regional de Carreras 
Sociales, per al trimestre vinent, 
el mes de juny. Com que hi ha 
altres pobles interessats, a la data 
de la redacció d’aquest BIM, el 
club està l’espera de la decisió 
de la Federació Castellonenca de 
Ciclisme.

esports

El conjunt cadet guanya 
el campionat provincial

Gran participació en les 
carreres de Sant Silvestre

El conjunt cadet del club de Gimnàstica Ritmica Pintor 
Sorolla ha guanyat el campionat provincial amb el seu 
exercici amb tres pilotes i dos cordes, en el nivell de 
federació bàsic.

Gràcies a aquest resultat, les gimnastes es van classificar 
per al campionat de la Comunitat Valenciana, on van 
aconseguir pujar al podium en la tercera prosició. 
L’equip està format per Ariana rojas, Ángela Morales, 
Raquel Ruíz, Adriana Rodríguez i Nuria Martínez.

El guanyador de la Sant Silvestre en la categoria 
absoluta masculina va ser Juanjo Carmona amb un 
temps de 10 minuts i 53 segons i en la femenina 
Alba Cerbian amb 12 minuts y 6 segons. En totes les 
categories hi va haver una gran participació. En les 
carreres infantils van participar més de 60 xiquetes i 
xiquets i en la d’adults 156 persones.

La millor disfressa va ser ‘Los Picapierdra’ del Club 
Amics del Termet.
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El inscrits en les Alqueries en Forma augmenta un 

35% en el nou curs 2018-2019

La zona bar del poliesportiu s’adapta per a albergar 
activitats lúdiques i esportives

Més de 50 xiquetes i xiquets participen en la jornada 
de Esport por la Igualtat

Les Alqueries en Forma ha 
augmentat un 35% el nombre de 
participants respecte al mateix 
trimestre de l’any passat i un 
148% des de setembre de 2016. 
Florentino Bravo, regidor d’Esports, 
explica que “les Alqueries en 
Forma busca cobrir les necessitats 
de la població i adapta l’oferta de 
cursos i horaris a les demandes 
dels participants, aconseguint 
augmentar cada trimestre el 
nombre de participants”.

El programa ofereix un completa 
oferta d’activitats per xiquetes 
i xiquets, joves, adults i els més 
majors amb cursos com mares 

en forma, step, tennis, hoquei o 
gimnàstica de manteniment. El 
pròxim termini d’inscripcions serà 
del 14 al 26 de març.

La zona bar del poliesportiu 
municipal està en procés 
d’adaptació per a albergar noves 
activitats, com per exemple classes 
de fitness.

Els motius d’aquesta remodelació 
és traslladar allí algunes de les 
activitats de joves i adults que es 
realitzaven en el gimnàs del col·legi 
Pintor Sorolla i optimitzar així l’ús 

del material esportiu municipal.

A més, aquest nou espai permetrà 
tindre un lloc alternatiu i 
complementari per a la realització 
d’activitats lúdiques i esportives 
per a xiquets del programa de les 
Alqueries en forma, i/o l’adequació 
com a ‘zona gym’ amb les bicicletes 
de ciclisme de sala i altres màquines.

La jornada d’Esport per la Igualtat va 
comptar amb la participació de més 
de 50 xiquets i xiquetes. L’objectiu 
era fomentar entre els més xicotets 
la igualtat d’oportunitats a través 
de l’esport i fomentar els seus 
valors: el respecte, la cooperació, 
treball en equip, convivència, etc. 
Els entrenadors i les esportistes 

dels equips femenins de futbol sala 
femení FEME Castelló - Bisons, 
Amics del Handball Onda i el 
Club de Hochey Patins Villareal 
- Els figthers, van compartir les 
experiències d’aquests esports 
i van realitzar jocs i minipartits. 
Caritas també va col·laborar amb 
tallers manuals.

El nou trimestre compta amb 310 participants, 127 xiquetes i xiquets i 183 adults
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Alqueries F.S. afronta una nova etapa

esports
L’Ajuntament amplia l’oferta esportiva amb 

activitats puntuals 

Els ‘Dissabtes en forma’ i les 
activitats mensuals de ‘les Alqueries 
en Forma’ amplia l’oferta esportiva 
de les Alqueries. Estes activitats 
estan tenint una gran participació, 
ja que les persones interessades 
poden inscriure’s a classes 
individuals la mateixa setmana que 
es realitzen.

Florentino Bravo, regidor 
d’Esports, afirma que “l’objectiu és 
cobrir les necessitats esportives 
que la població demana i que ens 
fan arribar. A més, volem afavorir 
l’ús de la instal·lació per part dels 

ciutadans, dinamitzar els espais 
esportius i oferir un temps oci 
esportiu alternatiu”.

Les Alqueries en Forma 

El programa de les Alqueries en 
Forma té establit una activitat 
mensual puntual cada mes, dirigida 
a diferents públics.  Al llarg del 
curs s’ha realitzat la jornada lúdica 
infantil, la marxa solidària a peu 
contra la violència, la jornada 
d’esports per la igualtat, la festa de 
les activitats esportives de xiquets/
es, la cursa de Sant Silvestre, una 

ruta a peu per l’antic llit del riu 
Túria i ‘Sant Valentí Familiar’ amb 
jocs tallers i festa popular.

Per a març hi ha organitzades unes 
jornades per a l’igualtat amb tallers 
de sòl pèlvic, jornades de la salut, 
masterclass de botes de rebot, 
volta infantil sobre rodes, mostra 
de balls i danses i la festa familiar 
per la igualtat. En els pròxims 
mesos tindrà lloc la festa del dia del 
llibre, l’escola de pasqua,  jornades 
sobre la salut, de la tercera edat, 
la jornada familiar educativa i la 
Carrera de la Segregació.

Dissabtes esportius

Des de l’inici d’aquesta campanya 
de dinamització de l’esport en el 
mes de novembre hi han hagut 
classes de spinning, pilates, body 
combat i cubbà.

El club Alqueries Futbol Sala ha 
començat una nova temporada 
de transició amb la búsqueda de 
nous jugadors i de reestructuració. 
L’inici de temporada ha sigut difícil 
i irregular. El club està lluitant 
per objectius modestos quant 
a l’esportiu i la seua intenció és 
acabar l’any en el grup de cap, que 
de moment s’està portant a terme 
amb certa solvència. 

Actualment en la plantilla es troben 
varis sub-21 amb moltíssima 
projecció i uns altres sub-23 amb 
experiència contrastada, sent 
aconsellats per 3 jugadors més 

veterans, tenint així un grup ideal 
per a anar construint el projecte 
del pròxim any.

Des del club afirmen 
que “buscarem millorar 
estructuralment, ampliar equips, 
millorar l’equip sènior i lluitar 
de nou per crear equips de base. 
Aquesta temporada hem reduït a 
un els equips i hem equilibrat les 
despeses i el pressupost,  pensant 

iniciar de forma favorable els 
nous reptes. Tractarem tornar a 3a 
nacional, formant joves preparats 
i il·lusionats amb el futbol sala” i 
afig que “seguirem mostrant el 
nostre esport al poble, motivar 
l’assistència dels veïns als partits, ser 
una opció esportiva per als joves 
i portar el nom de les Alqueries 
amb honradesa, humilitat i passió 
a  tots els racons de la província”.

Els ‘Dissabtes en forma’ realitza classes diferents cada mes amb la possibilitat de poder inscriure’s a 
classes soltes des de novembre.
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grups municipals

 Estamos en año 
electoral y el 26 de mayo 
decidiremos, entre todos, 
quien gobernará nuestro 
municipio durante los 
próximos 4 años. Por ello, 
queremos agradecer a 
nuestro equipo de gobierno 
el esfuerzo realizado para 
llevar adelante la gestión 
municipal, a pesar de las 
trabas e inconvenientes 
que conlleva gobernar en 
minoría, y ante la falta de 
colaboración del resto de 
partidos.

Nuestros concejales han 
defendido y apostado por 
el interés municipal y nunca 
por el partidista.

A lo largo de esta legislatura 
se han dado diferentes 
formas de gobierno 
municipal:

1.- Después de un inicio 
en solitario y tras una larga 
negociación se consiguió 
llegar a un acuerdo de 
gobierno con Compromís, 
que asumió varias 
concejalías. Las ganas de 
trabajar por el municipio se 
les acabaron muy pronto (no 
llegaron al año). Su exigencia 
en trasladar el Casal Jove al 
parvulario en vez de ampliar 
la unidad de respiro en esa 
misma ubicación marco una 
línea roja que rompió el 
pacto, a nuestro entender fue 
una excusa “para volver a la 

comodidad de la oposición”.

2.- Posteriormente y dado 
que ninguno de los concejales 
de ciudadanos quiso asumir 
responsabilidades de 
gobierno (concejalías), solo 
se consiguió llegar con ellos 
a pactos puntuales como 
el de los presupuestos del 
2018, curiosamente para 
2019 al ser año electoral 
ya no han querido pactar, 
priorizando los intereses 
partidistas a los municipales.

3.- Actualmente se 
gobierna en minoría y sin 
presupuestos aprobados, 
con las consiguientes 
limitaciones y problemas 
que generan en la gestión 
municipal. Nuestro equipo 
de gobierno ha invitado 
en varias ocasiones a los 
demás grupos a sumarse 
para realizar un acuerdo 
conjunto de presupuestos, 
encontrándonos con una 
falta total de voluntad para 
llevarlos a cabo. Pensamos 
que, con las elecciones a la 
vista, sería conveniente por 
el bien municipal que quien 
asuma el cargo de alcaldesa 
o alcalde, pueda trabajar 
con unos presupuestos 
aprobados.

Hace cuatro años, los 
ciudadanos nos dieron su 
confianza de nuevo para que 
trabajásemos por mejorar 
la vida de las personas y 

la situación de nuestro 
municipio. Nos pidieron que 
gobernáramos, cumpliendo 
los compromisos que 
habíamos adquirido con 
ellos. Y eso es lo que hemos 
hecho.

Es también de justicia 
reconocer que algunas 
cuestiones no se habrán 
realizado de acuerdo con el 
criterio de algunas personas, 
pero gobernar es tomar 
decisiones, y decidir también 
puede conducir a cometer 
errores, por eso también 
pedimos disculpas si algunas 
actuaciones no han sido las 
más adecuadas. Los avances 
alcanzados son fruto del 
esfuerzo de muchos. Desde 
luego, de la iniciativa y 
decisión de nuestro equipo 
de gobierno, pero también 
del conjunto de la sociedad, 
que nos han ayudado en la 
puesta en práctica de muchas 
de nuestras decisiones.

En esta legislatura se ha 
demostrado que se puede 
crecer económicamente, 
aumentar el gasto en políticas 
sociales, crear empleo, 
reducir la deuda pública, 
tener superávit y, además, 
bajar los impuestos… Y 
no podemos ocultar que 
nos satisface lo logrado. 
Esperamos contar 
con vuestro apoyo los 
próximos 4 años. 

GRACIAS POR VUESTRA CONFIANZA
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Teniendo en cuenta que este será el último BIM 
de la legislatura aprovecharemos para hacer 
balance de lo trabajado desde el Partido Popular 
en la oposición, impulsado mediante mociones y 
reclamado con ruegos, de manera responsable y 
constructiva en defensa de los intereses de todo 
el municipio durante la legislatura.

ECONOMÍA

- SUELDOS CONCEJALES: Al principio de 
la legislatura conseguimos un acuerdo para la 
bajada en las retribuciones a los cargos electos, 
pero en el interesado acuerdo de gobierno 
entre PSOE y Compromís ambas partes 
se subieron el sueldo un 20% respecto a las 
previsiones iníciales de la legislatura.

 - IBI: Conseguimos que de una vez por todas 
se hablase de bajada de IBI en este municipio, 
llegándose a un acuerdo de bajar el tipo 
impositivo del IBI urbana (menos que lo 
propuesto por el PP). Pero ninguno del resto 
de partidos políticos quiso incluir el IBI 
rústica ni reconsiderar las bonificaciones a 
las familias numerosas tal y como también 
solicitaba el Partido Popular. 

- TASAS: Desde el primer momento el Partido 
Popular solicitó la bajada de tasas de los servicios 
municipales (alcantarillado y basuras) sin apoyo 
de ninguno del resto de partidos, considerando 
insuficiente la bajada de tasas de basuras 
del PSOE puesto que únicamente se destina a 
viviendas, dejando fuera al pequeño comercio, 
reivindicando también la bajada de la tasa de 
alcantarillado, la revisión de las tasas de la 
escuela infantil para las familias que sacan 
a sus hijos a mediodía o que los lleven a 
comer a casa y la revisión de las tasas de 
gimnasia y  actividades, que el PSOE Y 
Compromis subieron un 30% en abril de 
2016.

CULTURA Y PATRIMONIO

 - CASA DE CULTURA: Conseguimos la 
implicación del Presidente de la Diputación de 
Castellón, Javier Moliner (PP), que ofreció un 
convenio de colaboración para acabar la primera 
fase de la Casa de Cultura (entorno, fachada, 
cubierta y biblioteca) y que el PSOE rechazó a 
cambio del “humo” que ofreció el President de 
la Generalitat, Ximo Puig (PSOE), por lo que la 
pésima gestión del PSOE tiene paralizada 
la Casa de Cultura 4 años más.  (18 van ya) 

- REPLÀ: Hemos reivindicado con tesón la 
recuperación del edificio del Replà apostando 
por la fase inicial y principal de la misma que es 
la rehabilitación de l’Església Vella con cargo 
a fondos FEDER, fondos de Diputación 
y fondos Municipales, a pesar que, debido 
al abandono del PSOE durante tantos 
se encuentra prácticamente en ruinas. 
Condenando a Alquerías a perder sus 
raíces y vestigios.

EDUCACIÓN

- ESCUELA INFANTIL: Desde el Partido 
Popular impulsamos la iniciativa para 

que la Guardería Virgen del Niño Perdido 
pasase a ser Escuela Infantil autorizada 
por la Conselleria, permitiendo que el alumno 
escolarizado en ella pudiese acceder a las 
ayudas que para este tipo de centros destina la 
Generalitat.

- AYUDAS DE LIBROS: Hemos presentado 
diversas iniciativas para que las ayudas al material 
lectivo escolar para educación primaria y 
secundaria obligatoria incluyesen a todos los 
alumnos empadronados en nuestro municipio, 
pero el PSOE sigue discriminando a 
los que cursan sus estudios en centros 
públicos concertados.

FIESTAS

- FIESTAS DE LA SEGREGACIÓN: Propusimos 
el aumento de protagonismo de las peñas en 
las fiestas de la Segregación pero el PSOE y 
Compromís se opusieron a la propuesta 
del PP y a la inclusión de actos taurinos en 
las mismas.

DEPORTE

- RUTA DEL COLESTEROL: Hemos impulsado y 
reiterado hasta la saciedad el acondicionamiento 
del circuito saludable alrededor del casco urbano, 
pero el PSOE sigue sin destinar ni un solo 
euro y sin solucionar los problemas de 
seguridad vial y riesgo de atropello que 
tienen los usuarios de la conocida como 
“Ruta del Colesterol”, pese a que se 
aprobó por unanimidad en el pleno.

AGRICULTURA

- CAMINOS: Es de vergüenza el mantenimiento 
de los caminos municipales por los que a diario 
circulan nuestros agricultores; y de los que 
se ha olvidado el PSOE durante los últimos 
años. Hemos impulsado la mejora del 
camí Pany dels Borillos (2016) con cargo 
a la Diputación y reclamado camino 
por camino durante toda la legislatura, 
dejándose perder las subvenciones de la 
Generalitat por mala gestión y dejadez del 
PSOE. Es LAMENTABLE!!

- Planteamos en 2017 la necesaria actuación 
del acondicionamiento de los pasos inferiores 
de la N-340 (Agroal) y AP-7 (camí Cabeçol) 
que en periodos de lluvia quedan inundados e 
intransitables por el barro, pero el PSOE aún no 
ha hecho nada al respecto.

INDUSTRIA Y ENERGÍA

- PASARELA AL POLÍGONO: Propusimos la 
solicitud de subvención al IVACE para la mejora 
del polígono Ull Fondo, pero el PSOE y el 
resto de grupos municipales rechazaron 
la petición de una pasarela peatonal 
que conecte los polígonos Agroal y Ull 
Fondo, que mejorase la seguridad vial de 
peatones y ciclistas.

- EFICIENCIA ENERGÉTICA: Impulsamos 
auditorías energéticas del alumbrado 

público e inversiones en dichas instalaciones, 
la de la parálisis del PSOE la perdida de 
subvenciones en esta materia también 
han estado presentes. 

URBANISMO

- PLAN DE ACCESIBILIDAD: Impulsamos 
la redacción de un plan de accesibilidad 
municipal a los principales espacios y edificios 
públicos (calles, plazas, parques, colegio, 
polideportivo, centro de salud, etc.). Plan que 
el PSOE tiene aparcado y por lo que 
Alquerías ha perdido varias subvenciones  
en pocos años.

 - CARRER PANY DEL FORN: Conseguimos 
sacar adelante una propuesta para la 
pavimentación en 2016 del carrer Pany del 
Forn que era de tierra, mejorando la calidad de 
vida de sus vecinos.

- CARRER SANT ROC: Hemos conseguido 
forzar la firma de un convenio con el 
Ayuntamiento de Burriana para garantizar su 
parte de inversión en la pavimentación del camí 
la Ratlla, y hemos solicitado su ampliación 
para la mejora del carrer Sant Roc.

- PAI DEL GOLF: A la espera de las resoluciones 
judiciales, esperando que nos toque pagar 
la CMiD y los Campos de Futbol, cuyas 
valoraciones desorbitadas 4,2 millones de euros 
aprobó en su día el PSOE.

- PAI EL CAIXER: Después de haber perdido la 
cuenta del desorbitado importe destinado 
a los terrenos del colegio (alrededor de 
800.000 euros), que hubieran costado 0 euros si 
el PSOE hubiese desarrollado PAI en su momento, 
ahora cruzando los dedos para que los 
propietarios de los terrenos del campo de 
fútbol no reclamen lo mismo tras quedar 
todo en el aire después de la resolución. Son 5 
millones de € en juego entre los dos PAI. 

SERVICIOS PÚBLICOS

- VÍA PÚBLICA: Falta de inversión, mantenimiento 
y mejora de calles, jardines y pipicans, notables 
deficiencias en la limpieza viaria y calles con el 
escudo de Vila-real todavía. “A nadie escucha 
PSOE”.

La mayoría de las propuestas son vuestras 
vecinos, y nuestro trabajo centrado en 
mejorar esas deficiencias; No caben todas las 
propuestas hechas por el Partido Popular en 
una hoja, el trabajo ha sido duro pues ver la 
pérdida continua de subvenciones, la sangría 
económica y el abandono de tu pueblo por 
que su gobierno no tenga ganas o no sepa 
trabajar, ni sepa delegar tampoco es muy 
triste. El trabajo del PSOE y sus socios en 
estos 4 años está a la vista por ser inexistente 
(ni presupuestos 2019). Esperemos que esto 
cambie en breve.

¡Gracias a todos y por todo! Solo nos queda 
decir, que seguiremos trabajando por 
Alquerías del Niño Perdido, nuestro Pueblo.

HAGAMOS BALANCE

grups municipals
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Un proyecto para les Alqueries

Llegamos al final de la legislatura 
y es hora de hacer balance. 
Ciudadanos ha realizado una 
política de consenso y apoyo de 
aquellas propuestas propias y 
de otros grupos que supusiesen 
una mejora para el municipio; 
Y los vecinos se preguntarán: 
¿Qué ha supuesto que el Grupo 
Municipal Ciudadanos esté en el 
Ayuntamiento de Les Alqueries?

Ciudadanos ha conseguido la 
mayor bajada de impuestos de la 
historia de les Alqueries. Así pues, 
gracias a nuestro grupo municipal 
los vecinos van a pagar menos que 
nunca. Una rebaja del 5 por ciento 
en el IBI urbana, una reducción 
del 10 por ciento en las tasas de 
basura y alcantarillado, así como 
una bonificación del 95% en el 
impuesto de la plusvalía municipal 
en las transmisiones “mortis 
causa” destinadas al cónyuge, 
padres e hijos.

Todo ello fruto del pacto con el 
Gobierno socialista para poder 
sacar adelante los presupuestos 
de 2018 y desbloquear la localidad. 
Porque desde Cs creemos en el 
consenso y en el diálogo como las 
principales armas para mejorar la 
calidad de vida, al contrario que 
otros como Compromís o PP 
cuyo radicalismo o partidismo 
respectivamente les ha impedido 
trabajar en beneficio de todos y 
no solo de sus votantes.

Asimismo, además de  la bajada 
de impuestos, conseguimos 
arrancar al Partido Socialista la 
rehabilitación de la Iglesiavella 
del Replà, con fondos Feder y 

de la Diputación Provincial. Este 
edificio emblemático debería de 
concluirse antes de septiembre 
y desde Cs estaremos vigilantes 
para que así sea.

Pero nuestra oposición ha ido 
más allá. A lo largo de estos 
4 años que ya acaban hemos 
propuesto una serie de medidas 
que pese a ser aprobadas, no se 
han ejecutado en su totalidad. La 
rehabilitación de la fuente de la 
plaza Segregación e inhabilitación 
de la fuente de la plaza Mayor para 
construir una glorieta o plantar 
un árbol de Navidad, la reducción 
del IBI urbana un 2% anual,el 
parque del antiguo colegio y los 
aseos públicos, la ubicación de 
cadafales en el antiguo campo 
de fútbol, destinar las ayudas de 
la Diputación a la mejora de los 
caminos rurales o diversas obras 
de emergencia en “El Replà”.

Otras propuestasque no se han 
aprobado o ejecutado: Apertura 
de la calle San Antonio, la 
Fundación del pintor Antonio 
Marco Molés, mejoras en el 
cobro de tributos, mejoras para 
regularizar el tráfico, soluciones 
para las sanciones a las hogueras 
de la Muntanyeta de Sant Antoni, 
bonificar el IBI rústico por las 
lluvias del año 2017 para ayudar 
a los agricultores, bonificar el 
IBI a los propietarios del PAI 
del Golf Subirana que continúen 
con el cultivo, visitas guiadas por 
la Casa de la cultura, la creación 
de un centro experimental para 
agricultura, el servicio ADI, etc. 
Es decir, ideas y proyectos que 
construyen un municipio mejor 

y que el egoísmo político del 
Gobierno ha impedido que los 
vecinos pudiesen disfrutar de 
ellas.

Pero queda mucho por hacer. 
Tenemos un Ejecutivo que 
gobierna al tun-tun, priorizando 
la política sobre la gestión porque 
ni sabe ni quiere. El ciclo llega a 
su fin y les Alqueries sigue sin 
contar con una Casa de la Cultura 
acabada, tiene el ‘Replà’ cayéndose 
a trozos, con un Plan General de 
Ordenación Urbana (PGOU) 
sin aprobar, con los terrenos del 
campo de fútbol municipal sin 
pagar (2.500.000 euros), con la 
Casa de la Música y las obras de un 
campo de fútbol por el PAI de Golf 
Subiranapendientes de resolución 
judicial que nos podrían costar 
4.800.000 euros o con la UA14 
sin resolver. Pero lo más grave es 
que ello nos podría llevar a que 
la deuda municipal ascendiese a  
8 millones de euros, dos veces el 
presupuesto municipal. 

Sin embargo, queremos 
transmitirles que hay esperanza si 
confían en Ciudadanos. Nuestro 
trabajo nos avala. Desde la 
oposición hemos sido capaces 
de cumplir con el 50 por ciento 
de nuestro programa electoral, 
dejando claro que somos la 
única alternativa de Gobierno 
en un municipio en el que debe 
ser prioritaria la gestión sobre 
la política, dejando de lado el 
caduco concepto de izquierdas 
o de derechas. Y sobre todo, que 
nosotros sí tenemos un proyecto 
de pueblo para les Alqueries. 
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UN CANVI PER A LES ALQUERIES

Les Alqueries és un municipi amb 
un potencial enorme. Primer de 
tot, malgrat les dificultats que ha 
imposat la crisi, l’atur ha estat 
contingut en certa manera. Això no 
significa que entre nosaltres no hi 
haja persones que estiguen patint 
els efectes d’un mercat laboral 
injust. Així i tot, tenim la possibilitat 
de promoure un desenvolupament 
sostenible que òbriga pas a nous 
sectors econòmics per a la població. 
Hem de deixar arrere la passivitat 
que l’Ajuntament ha mostrat en 
aquest àmbit.

D’altra banda, les Alqueries 
ofereix un lloc idoni per al 
desenvolupament d’activitats 
vinculades amb l’ecoturisme, la 
producció agrària de qualitat o la 
posada en valor del patrimoni i el 
paisatge com a recurs econòmic 
potent. És l’hora d’aprofitar la 
nostra posició avantatjosa enmig de 
la Plana i amb una gran quantitat de 
vies de comunicació a l’abast!

Compromís té un objectiu principal 
per al poble de les Alqueries: la 
seua dinamització econòmica, però 
també cal generar dinamisme entre 
els sectors culturals, associatius 
o cívics, sense els quals la nostra 
societat perdria la seua força civil i 
democràtica.

La democràcia a les Alqueries 
ha patit la intransigència que ha 
mostrat l’actual equip de govern 
del PSOE a l’hora de dialogar i 
establir acords estables per a la 
governabilitat, fins i tot sense tindre 
la majoria necessària. Hem de 

superar l’obscuritat que projecta el 
PSOE sobre el conjunt de la política 
municipal; la seua incapacitat per 
al diàleg ha condemnat el nostre 
municipi a una gestió fràgil, erràtica 
i gens encertada. La pèrdua de 
nombroses ajudes i subvencions 
públiques que hagueren beneficiat 
la vida dels alqueriers i alquerieres 
és la mostra més evident d’una 
manera de governar que ens 
condemna a la insignificança.

El millor exemple el tenim en el 
passat plenari en el que havíem 
de decidir en que invertíem els 
90000€ del pla 135 per al 2019. A la 
Junta de Portaveus (3 dies abans del 
plenari) tots els grups vam quedar 
d’acord en que aquests diners els 
destinaríem per a fer front a la part 
que aporta l’Ajuntament dins les 
ajudes dels fons Feder (116000€ 
FEDER, 107000€ Ajuntament i 
58000€ Diputació) per a rehabilitar 
l’església vella del Replà 

Quina és la sorpresa dels 3 grups 
de l’oposició quan el portaveu del 
PSOE, al plenari llança un altra 
proposta sense el consens de cap 
grup. Finalment i veient que la seua 
proposta no tenia ni cap ni peus 
van acabar votant a favor de la 
nostra, la qual va quedar aprovada 
per UNANIMITAT.

El PSOE amb quatre regidors 
d’onzeque formem part de la 
Corporació Municipal vol fer d’ací a 
maig el que no ha fet en els darrers 
quatre anys i contínuament culpa a 
l’oposició (majoria) de no recolzar 
les seues propostes unilaterals i 

kamikazes.   

No ens volem oblidar, d’ un dels 
pilars bàsics de l’economia de 
les Alqueries, el sector citrícola, 
tanmateix, volem deixar clar que 
Compromís com a força netament 
valenciana, ha estat l’únic partit que 
ha defensat l’agricultura valenciana 
a totes les institucions, sense 
complexos ni ambigüitats. Al mateix 
temps, volem felicitar a la nostra 
ciutadania per la seua valentia 
expressada en les places i carrers 
dels nostres pobles. A les Alqueries, 
ha tingut lloc la major mobilització 
social des del moviment per la 
Segregació, el nostre camp ha 
dit prou i la classe política ha 
de reaccionar, és una qüestió de 
justícia.

Tan sols ens resta donar-vos les 
gràcies, i animar-vos a viure amb 
nosaltres aquesta primavera tan 
intensa que estem a punt de viure, 
el futur del nostre país i del nostre 
model social està en joc. En menys 
d’un mes, se celebraran quatre 
eleccions; estatals, autonòmiques, 
europees i municipals. Des de 
Compromís farem front a aquests 
reptes com ho hem fet sempre, 
amb treball i molta il•lusió. I 
aconseguirem fer realitat el somni 
de tanta gent, el canvi real i no 
cosmètic al nostre poble. Ja sabeu, 
en primavera tot canvia, tot renaix, 
i tot s’ompli de colors. De vosaltres 
depén deixar enrere d’una vegada 
per totes el blanc i negre que encara 
impregna el nostre Ajuntament. 
Perquè el dia que ja no podem més 
i ho volem tot ha arribat!

grups municipals
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